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Voorzitter, 
 
Wat een jaar weer! 
 
Wie had vorig jaar ooit gedacht dat we dit hele politieke jaar nog geconfronteerd zouden worden 
met het corona virus en allerlei maatregelen. Gelukkig ziet het er nu naar uit dat we, door de 
vaccinaties, weer enigszins een normaal leven op kunnen pakken.  
 
Ik wil hier echter wel even stil staan bij de slachtoffers van corona en ook bij de mensen die nog 
dagelijks de gevolgen daarvan ondervinden.  
 
Corona heeft ook gevolgen voor de ambtelijke organisatie. Het is al vaker gezegd, maar ik wil het 
hier nog een keer uitspreken. Beste medewerkers van de gemeente Utrechtse Heuvelrug, dank jullie 
wel voor jullie inzet.  
 
Als raad hebben we het hele jaar digitaal vergaderd en ik weet niet of deze digitale afstand ervoor 
gezorgd heeft, maar het is me opgevallen dat de omgangsvormen in de raad er niet fraaier op 
geworden zijn en dan druk ik me nog voorzichtig uit. Ongestaafde beschuldigingen worden naar 
elkaar en naar het college geuit en feiten worden verdraaid.  
 
Ik doe hierbij dan ook een oproep naar mijn collega raadsleden, laten we fel met elkaar en met het 
college discussiëren op inhoud, maar uitgaan van feiten en elkaar niet persoonlijk aanvallen. 
 
Verder werden Leersum, Valkenheide en Maarsbergen kortgeleden getroffen door een valwind. Dat 
was heel heftig maar wat een gemeenschapszin en veerkracht toonde de inwoners.  Nu moeten we 
samen aan slag om het al nodige te doen voor herstel. Dat kost tijd en uithoudingsvermogen.  
 
Ook politiek zijn het uitdagende tijden.  
 
De financiën van onze gemeente staan nog steeds onder druk. De afgelopen jaren zijn afgesloten 
met een fors verlies, alleen 2020 liet een klein positief resultaat zien mede door de extra gelden die 
beschikbaar zijn gesteld. De slechte financiële situatie heeft ervoor gezorgd dat we de afgelopen 
jaren veel hebben moeten bezuinigen en plannen in de ijskast werden gezet. 
 
De financiële scan van de provincie liet duidelijk zien dat er al jaren een te groot verschil zit tussen 
de begroting en de jaarrekening. Dat betekent dat we te optimistisch begroten. Daarom hebben wij 
al eerder gevraagd om een realistische kadernota waarin de tekorten transparant naar voren komen. 
 
We zijn blij met de arbitrage en het toegezegde extra geld voor 2022 uit Den Haag. Ik durf te stellen 
dat dit extra geld het resultaat is van de druk die ook wij, de gemeente Utrechtse Heuvelrug, mede 
op ons initiatief, hebben uitgeoefend op Den Haag door de verschillende moties. Maar laten we nu 
niet achteroverleunen, dit geld moet structureel naar de Utrechtse Heuvelrug komen. We moeten 
ervoor blijven strijden dat we genoeg geld krijgen om de kosten van taken die hebben gekregen van 
het Rijk of nog krijgen, kunnen betalen zonder hiervoor bij onze inwoners aan te kloppen of 
faciliteiten te moeten sluiten. De tekorten voor deze taken in het sociaal domein bedroegen in 2017, 



2018 en 2019 gemiddeld zo’n € 5M terwijl we voor 2022 ongeveer € 3M krijgen. Dat is, snel 
uitgerekend, nog steeds een tekort van € 2M! Alleen met voldoende geld kunnen wij als 
gemeenteraad ons weer bezig gaan houden met het verbeteren van onze gemeente en nieuwe 
initiatieven. 
 
Wat ons betreft zijn de motie ‘Zonder Geld geen Gemeente’ en de unaniem aangenomen motie 
‘Knaken bij Taken’ dus nog niet afgedaan. Ik ga ervanuit dat het College er alles aan zal doen om 
deze moties uit te voeren en te blijven strijden voor voldoende structurele middelen. 
 
Een ander punt van zorg is de herverdeling van het gemeentefonds. Zoals het er nu naar uitziet 
betekent dat vanaf 2023 minder geld. Ook daar zullen we moeten blijven hameren op een eerlijkere 
verdeling.  
 
Dit zijn alweer de laatste algemene beschouwingen voor de gemeenteraadsverkiezingen in maart 
2022. Een goed moment om terug te kijken.  
 
We zijn deze termijn begonnen met het opstellen van een raadsprogramma. Echter in de 
werkelijkheid van alle dag plus de tekorten en een pandemie, is er van het raadsprogramma weinig 
terechtgekomen. We hebben moeten inspelen op gebeurtenissen die niet te voorzien waren en 
vasthouden aan het raadsprogramma zou onverstandig zijn geweest. Daardoor hebben we de 
schade kunnen beperken. De woonlasten, waaronder de OZB zijn helaas wel gestegen. De 
brutoschuld hebben we weten te stabiliseren op het niveau van 2018, rond de € 160M.  
 
En toch hebben we de afgelopen jaren ook het een en ander voor elkaar gekregen, waaronder het 
beleid voor het beperken van permanent wonen op recreatieterreinen, veel meer woningen op de 
planning, meer geld voor onderhoud openbare ruimte, verhuur van het gemeentekantoor, trouwen 
op zondag, ruimere openingstijden winkels, besluit voor de tunnel in Maarsbergen en het opnieuw 
instellen van de herplantplicht voor bomen.  
 
Laten we blijven strijden voor een betere financiële positie zodat we ons als raad kunnen focussen 
op de belangrijke thema’s voor de komende jaren: woningbouw, de vormgeving van de 
energietransitie, behoud van de natuur en onze mooie dorpen, herstel van de lokale economie, een 
veilige woonomgeving en een goede infrastructuur. 
 
Voorzitter, ondanks de ingewikkelde situatie, zowel financieel als door corona, kijken wij met 
vertrouwen naar de toekomst. Zoals u weet, schromen wij VVD-ers niet om verantwoordelijkheid te 
nemen en stropen we graag onze mouwen op om te doen wat nodig is voor onze mooie gemeente! 
 
Dank u wel. 


